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با رونمايي از آخرين نس�خه اردوهاي مختلط 
دانش�جويي با اين مضمون: »هش�تمين سفر 
دانش�جويي به اروپا ب�ه صورت مختل�ط و به 
مدت 14 روز با هزينه هر نفر 12 ميليون تومان 
در ن�وروز امس�ال با ظرفي�ت 30 نف�ر برگزار 
خواهد ش�د« و بعد از گذش�ت ش�ش م�اه از 
خيانت دانس�تن اين قبيل اقدامات از س�وي 
رهبر انق�اب، به نظر مي رس�د جرياني خاص 
با ايجاد جاذبه هاي اينچنيني  گفتمان س�ازي 
اه�داف جناحي  و حزب�ي خود را  در آس�تانه 
انتخابات مجل�س و ب�ا دادن كدهاي�ي به نام 
آزادي در برگ�زاري اردوهاي مختلط و س�فر 
به اروپا ش�يوه نويي در بهره كش�ي از نش�اط 
سياسي جامعه دانشگاهي را پيگيري مي كند. 

لابد اگر امروز و كمتر از 24 روز مانده به برگزاري 
انتخابات، رسانه اي از ادامه روند برگزاري اردوهاي 
دانشجويي مختلط يا تبليغ برگزاري اين اردوها در 
سطح دانشگاه ها به رغم تأكيد صريح مقام معظم 
رهبري و مصوبات شوراي اسلامي شدن دانشگاه ها 
و تأكيدات مسئولان اجرايي آموزش عالي خبري را 
منتشر كند و احياناً ارتباطي ميان اردوهاي مختلط 
با فضاي تبليغاتي برخي جريان هاي سياس��ي و 
رويكرد ج��ذب آراي برخي كانديداه��ا بيابد، به 
داشتن توهم توطئه يا داشتن نيت تخريب دولت 
متهم مي شود. اما اين نگاه باعث نمي شود رسانه ها 
دست از كار خود بكش��ند؛ به ويژه اينكه جزئيات 
برخي از اي��ن اردوها در نوع خود بي نظير اس��ت. 
آخرين نس��خه از اردوهاي مختلط هفته گذشته 
و از اين قرار منتش��ر ش��د: »اخيراً تبليغاتي براي 
برگزاري اردوي مختلط دانشجويي تحت عنوان 
»هشتمين سفرهاي دانشجويي به اروپا« در برخي 
از دانشگاه هاي تهران انجام شده است. اين اردو به 
صورت مختلط و به مدت 14 روز با هزينه هر نفر 

12 ميليون تومان در نوروز امسال با ظرفيت 30 
نفر برگزار خواهد شد.« فارغ از اينكه اين تبليغات 
كجا، كي و توسط چه كسي انجام شده و آيا هفت 
دوره قبل اين اردو برگزار ش��ده يا خير؟ آيا اساساً 
تبليغات در فضاي دانش��گاهي نياز به مجوز دارد 
يا خير؟ آيا برگ��زاري اردوي دانش��جويي مجوز 
مي خواهد يا خير؟ اهداف اردوهاي دانش��جويي 
چيست؟ اردوي اروپايي چه هدفي خواهد داشت؟ 

چرا مختلط؟ و... 
تيرماه س��ال جاري رهبر انقلاب در ديدار جمعي 
از دانش��جويان به صراحت وارد بح��ث اردوهاي 
مختلط و اردوهاي خارج از كشور شدند: » اينكه ما 
بياييم دانشجوها را به خيال خودمان براي نشاط 
بخشيدن به محيط دانشجويي، به اردوي مختلط 
ببريم يا كنسرت موس��يقي در دانشگاه تشكيل 
بدهيم، جزو غلط ترين كارها اس��ت.... جذّابيت از 
راه اردوي مختلط، صددرصد غلط و خطا اس��ت. 
بعضي ها اين جوري جذّابي��ت مي خواهند ايجاد 
كنند. يك مجموعه  دانشجويي، حالا يا به عنوان 
پرُطمطراقِ مجموعه  صنفي و علمي و تخصّصي، 
يا حتّي زير عنوان اس��لامي، دختر و پسر را با هم 
بردارند ببرند كوه، بردارند ببرند سفر، بردارند ببرند 
اروپا؛ اردوهاي خارج از كشور! اينها قطعاً خيانت 
به محيط دانشجويي است و خيانت به نسل آينده  

كشور است.«
اما آگهي تبليغاتي ك��ه اين روزها ب��راي اردوي 
دانشجويي اروپا در رسانه ها دست به دست مي شود 
هفته اول بهمن ماه منتشر شده است. يعني بعد 
از گذشت بيش از شش ماه از تأكيد رهبر انقلاب و 

موضع گيري هاي همراستاي مسئولان اجرايي. 
 استفاده متفاوت از ظرفيت دانشگاه ها!

از طرفي در هيچ دوره اي از انتخابات، جريان هاي 
سياسي نتوانسته و نمي توانند از ظرفيت دانشگاه ها 
و دانش��جويان براي همراهي جامعه با آرمان ها و 

اهداف حزبي خود چشم بپوش��ند. بر اين اساس 
متناسب با شرايط راه و امكان بهره مندي از نشاط 
و آرمانخواه��ي جوانان دانش��گاهي را براي خود 

فراهم مي كنند. 
برگ��زاري اردوهاي مختل��ط و ايج��اد جاذبه هاي 
اينچنيني به منظور گفتمان سازي اهداف جرياني و 
حزبي شان و دادن كدهايي به نام آزادي در برگزاري 
اردوهاي مختلط و س��فر ب��ه اروپا ش��يوه نويي در 
بهره كشي از نشاط سياسي جامعه دانشگاهي است. 
سهراب صلاحي، رئيس س��ازمان بسيج اساتيد 
و عضو شوراي اسلامي شدن دانش��گاه ها در اين 
باره به »جوان« مي گويد: طي دو، س��ه سال اخير 
ش��اهد بعضي ناهنجاري هاي فرهنگي در برخي 
از دانشگاه ها بوديم كه به دليل وجود رسانه هاي 
متعدد و حضور پررنگ آنها رس��انه اي مي شوند. 
وي مي افزايد: جلوگيري از بروز اين ناهنجاري ها 
مديريت منسجم تري را ايجاب مي كند. دانشگاه 
مركز علم و محل پرورش نخبه است. اگر دانشگاه 
گرفتار ولنگاري باش��د علم و نظريه علمي توليد 
نمي ش��ود، در حالي كه اس��اس ق��درت ما علم 
است. البته از همين دانش��گاه ها است كه فضايي 
ش��ده ايم و پروژه هاي اول دنيا را دنبال مي كنيم 
اما اين 20درصد توان دانشگاه هاي ما است و بايد 
براي بهره برداري از حداكثر ت��وان مراكز علمي، 
مديريت مان را اصلاح كنيم و نگذاريم دانش��گاه 
به باش��گاه سياسي تبديل ش��ود و در آن به جاي 
حلقه هاي علم، كنسرت موسيقي و رقص و اردوي 
مختلط برگزار ش��ود. در صورت كوتاهي در اين 

مورد، پيامدهاي آن جبران ناپذير خواهد بود. 
 دس�ت جريان هاي سياس�ي در گريبان 

دانشگاه 
اين عضو شوراي اسلامي ش��دن دانشگاه ها ادامه 
مي ده��د: دس��ت جريان ه��اي سياس��ي بايد از 
دانشگاه كوتاه شود و دانش��گاه ها راهبرد و برنامه 

براي افق هاي بلند داشته باشند. پايه مقاومت ما 
اعتقادات ما اس��ت كه نبايد بگذاريم سست شود. 
دانش��گاه ما بايد محلي براي شكستن مرز دانش 

باشد، اردوي مختلط در شأن دانشگاه نيست. 
وي خاطرنشان مي كند: البته نزديك ايام انتخابات 
تحركاتي صورت مي گيرد كه مصارف انتخاباتي 
دارد. بع��د از فرمايش آقا افرادي ك��ه مبادرت به 
برگ��زاري اردوي مختلط و خارج از كش��ور براي 
دانشجويان مي كنند بايد به عنوان متهم و مرتكب 
جرم تحت پيگرد قرار بگيرند. اين جريانات تلاش 
مي كنند نشان دهند غربگرايي در دانشگاه ها زنده 
اس��ت. بايد براي دانشجويان روش��نگري كنيم. 
در اين زمينه شوراي اسلامي ش��دن دانشگاه ها 
مصوبات قاطع و خوبي دارد ام��ا كوتاهي در اجرا 
را دستگاه هاي نظارتي و قوه قضائيه بايد پيگيري 

كنند. 
 دور از چش�م ش�وراي اس�امي ش�دن 

دانشگاه ها 
از سوي ديگر و در ش��رايطي كه جامعه نخبگاني 
كشور روند گس��ترش آس��يب هاي فرهنگي در 
دانشگاه ها را رصد مي كند، شوراي اسلامي شدن 
دانش��گاه ها كه گويا از آخرين دف��اع وزير علوم از 
اردوهاي برگزار ش��ده قانع ش��ده، آخرين جلسه 
خود را كه دوشنبه گذشته برگزار شد به بررسي 

آيين نامه ارتقاي اساتيد اختصاص داد. 
البته اغلب ناهنجاري هاي فرهنگ��ي كه به قول 
صلاحي دو سه سال مي شود گريبانگير دانشگاه ها 
است، بعد از رسانه اي ش��دن و حتي بعد از تأكيد 
مقام معظم رهبري مورد توجه ش��وراي اسلامي 
شدن دانشگاه ها قرار مي گيرد و تا قبل از آن شوراي 
اسلامي شدن يا از آنها بي خبر است يا اطلاعات به 
دس��ت آورده را با اطلاعات رس��يده از دانشگاه ها 
تطبيق مي دهد. اطلاعاتي كه تجربه نش��ان داده 
با ملاحظاتي همراه هستند. علاوه بر اين در طول 
سال هاي تشكيل اين شورا، تدبيري براي الزام آور 
شدن اجراي مصوبات شوراي مزبور انديشه نشده، 
هرچند تلويحاً مصوبات آن كه به تأييد ش��وراي 
عالي انق��لاب فرهنگي مي رس��د در حكم قانون 

عنوان مي شود. 
گفتني اس��ت، منصور كبگانيان، عضو ش��وراي 
عالي انق��لاب فرهنگي در روزهاي گذش��ته طي 
اظهارنظر رسانه اي از رصد برنامه هاي فرهنگي در 
دانشگاه ها از سوي شوراي اسلامي شدن دانشگاه ها 
سخن گفته بود. وي گفت: شوراي اسلامي شدن 
دانش��گاه ها بايد بر وضعيت فرهنگي دانشگاه ها 
نظارت كند. در مورد بخش هاي فرهنگي دانشگاه ها 
در نقشه جامع علمي كشور تأكيداتي وجود دارد 
ولي به طور كلي شوراي اسلامي شدن دانشگاه ها 
بر بحث فرهنگي نظارت مي كند. كبگانيان افزود: 
شوراي اسلامي شدن دانش��گاه ها پذيرفته است 
كه بخش هاي فرهنگي دانشگاه را نظارت كند كه 
در اين زمينه بايد سياست هايي را تنظيم و بر اين 

بخش نظارت كند. 
به گفته اين عضو ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي 
در حال حاضر شوراي اس��لامي شدن دانشگاه ها 
سياس��ت ها را تنظيم ك��رده و معاونت فرهنگي 

وزارتخانه و دانشگاه ها بايد آن را اجرا كنند. 
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تغيير شيوه يارگيري جناحي در دانشگاه ها از اردوكشي به اردوبري!

اردوی مختلط اروپايي با بليت انتخابات!

س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

  قيمت ميوه با سرما و گرما تغيير مي كند
رستم پور- گيان: هر بار و با سرد شدن هوا به يكباره قيمت ميوه و 
سبزيجات افزايش مي يابد كه فروشندگان دليل اين گراني ها را در راه 
ماندن بار و... عنوان مي كنند. اگر اينطور است كه در كشورهاي اروپايي 
و امريكا مردم بايد شكم يكديگر را بدرند از بس برف و باران مي بارد. چرا 

مسئولان نمي توانند بر اين بازار يك نظارت درست داشته باشند.

   وام بانك  ها براي اقشار نيازمند نيست 
احمدي – تهران: با توجه به وعده هاي مسئولان براي آسان تر كردن 
دريافت وام هنوز هم برخي بانك ها براي ضامن و چك و س��فته بسيار 
س��خت گيري مي كنند. اين افراد نيازمند نمي توانن��د وام را دريافت 
كنند. لازم است مسئولان نظارت بيشتري بر چگونگي ارائه خدمات به 
مشتريان داشته باشند. شهروندان اگر پول داشتند كه چك مي گرفتند. 

چرا بانك ها سفته قبول نمي كنند. 

رزيدنت عمل مي كند، استاد كارانه مي گيرد
30 پزشك هيئت علمي دانشگاه تهران با 200 عمل در ماه كارانه 70 ميليوني مي گيرند

وقتي كس�ي به اتاق عم�ل مي رود حت�ي براي 
ساده ترين جراحي ها، مرگ و زندگي اش بعد از 
خدا به دست جراحي اس�ت كه تيغ جراحي در 
دس�ت دارد اما آيا جراحي كه در ط�ول ماه 200 
عمل جراحي انجام مي دهد، مي تواند همچنان 
با دقت به كار خود ادامه دهد؟ اين سؤالي است 
كه در برابر صحبت هاي رئيس دانش�گاه علوم 
پزشكي تهران درباره كارانه 70ميليوني 30جراح 
و كارك�رد ب�الاي آنه�ا در حد ماه�ي 200 عمل 
جراحي در ذهن هر شنونده اي شكل مي گيرد؛ 
س�ؤالي كه يكي از كارشناس�ان حوزه سامت 
آن را اينگونه پاس�خ مي ده�د: » رزيدنت عمل 
مي كند،  استاد دستمزد و كارانه آن را مي گيرد 
و خ�ودش در بيمارس�تان خصوص�ي اس�ت.« 
 علي جعفريان، رئيس دانشگاه علوم پزشكي تهران 
در نشست خبري روز گذش��ته خود با بيان اينكه 
متوس��ط پرداختي كارانه به پزشكان زيرمجموعه 
اين دانش��گاه 11 ميليون و 200 هزار تومان است، 
گفت: تنها 30 نفر از هزار و 300 نفر هيئت علمي ما 
كارانه 70 ميليون توماني دريافت مي كنند و كارانه 
56 درصد آنه��ا زير 10 ميليون اس��ت. 75 درصد 
زير 20 ميليون و 92 درصد زير 40 ميليون كارانه 
دريافت مي كنند يعني 92 درصد كل اعضاي هيئت 
علمي ما زير 40 ميليون تومان كارانه مي گيرند. وي 
سقف كارانه را در دانشگاه علوم پزشكي تهران 70 
ميليون تومان عنوان كرد و گفت: ما اعلام كرده ايم 
كه بيش از اين كارانه نمي دهيم و اين مبلغ را نيز تنها 
30 نفر از اعضاي هيئت علمي ما كه صبح تا شب در 
اتاق عمل هستند و بيش از 200 عمل در ماه انجام 

مي دهند، مي گيرند. 
 دفاع قابل تأمل از مبلغ 70 ميليوني كارانه 

30 پزشك
 نكته قابل تأمل اما درست بر مبناي همين مسئله 
شكل مي گيرد؛ 200 عمل جراحي در طول يك ماه 
يعني حتي با احتساب روزهاي تعطيل روزي هفت 

عمل جراحي. بديهي اس��ت كه اين پزشكان پنجه 
طلايي به جز عمل هاي جراح��ي كارهاي ديگري 
هم دارند، از جمله ويزيت بيماراني كه عمل شده اند، 
بيماراني كه قرار است عمل كنند و همچنين وظايفي 
كه يك استاد دانشگاه دارد. با يك حساب سرانگشتي 
و دو دوتا چهارتاي ساده دفاع آقاي رئيس از پزشكاني 
كه در استخدام دانشگاه علوم پزشكي تهران هستند 
جور در نمي آيد كه اگر واقعاً يك پزشك بدون هيچ 
تعطيلي و وقفه اي روزانه هفت بيمار را عمل كند هم 
براي سلامتي او بايد نگران شد و هم براي بيماراني 

كه در نوبت هاي پاياني اين جراحي ها قرار دارند. 
 ويزي�ت بيم�ار اس�تاندارد دارد عم�ل 

جراحي اش نه !
حتي براي معاينه و ويزيت پزشكان هم استانداري 
وجود دارد. بر اس��اس اس��تانداردهاي جهاني يك 
پزش��ك عمومي نبايد در طول يك ساعت بيشتر 
از چهار بيمار را ويزيت كند در مصوبه تعرفه س��ال 
94 هيئت وزيران براي پزشكان عمومي 15 دقيقه، 
پزشكان متخصص 20 دقيقه، پزشكان فوق تخصص 

25 دقيقه و روانپزشكان نيز 30 دقيقه تعيين شده و 
اين مصوبه به همه مراكز درماني ابلاغ شده است اما 
آيا براي اعمال جراحي مختلف چنين استانداردي 
تعريف شده و يك پزشك در طول يك روز تا چند 
بيمار را مي تواند عمل كند و كارايي لازم را هم داشته 
باشد؟ براي گرفتن پاسخ اين سؤال به سراغ دكتر 
سجاد رضوي، مديركل بازرس��ي وزارت بهداشت 
و مدير سابق ارزيابي اس��تانداردهاي بيمارستاني 
مي رويم. وي در پاسخ به اين سؤال »جوان« با تأكيد 
براينكه چنين س��ؤالي بس��يار بجا و درست است، 
مي گويد: » تا جايي كه من مي دانم و تا زماني كه من 
در سمت ارزشيابي بودم چنين استانداردي تعيين 
نشده بود .« دكتر احمد آريايي نژاد، عضو كميسيون 
بهداش��ت و درمان مجلس ش��وراي اسلامي هم با 
تأكيد براينكه چنين استانداردي لااقل در كشور ما 
تعريف نشده است بر لزوم ورود وزارت بهداشت به 
اين حوزه تأكيد مي كند. به گفته اين پزشك انجام 
200 عمل جراحي در يك ماه پشت پرده اي دارد. 
آريايي نژاد تأكيد مي كند: خيلي از اساتيد عمل هاي 

جراحي را كه بايد با حضور خودشان صورت بگيرد به 
رزيدنت واگذار مي كنند اما در عمل دستمزد و كارانه 
اين عمل ها را دريافت مي كنند و خود استاد موردنظر 

معمولاً در بخش خصوصي فعاليت دارد. 
 كارانه 100 ميليوني خنده دار است 

با وجود تمام اينها رئيس دانش��گاه علوم پزش��كي 
تهران معتقد اس��ت از مجموع مناب��ع طرح تحول 
بخش كمي از آن در جيب پزشكان رفته است. وي 
با بيان اينكه در 18 ماه گذشته از اجراي طرح تحول 
تنها 280 ميليارد تومان در دانشگاه علوم پزشكي 
تهران هزينه شده است، افزود: 208 ميليارد تومان 
يعن��ي 89 درصد اي��ن مبلغ مس��تقيماً در جهت 
كاهش پرداخت بيماران يا ارتقاي هتلينگ مصرف 
شده اس��ت. جعفريان تأكيد كرد: تنها 11 درصد 
280 ميليارد تومان به پزش��كان پرداخت شده تا 
س��ه موضوع حضور متخصص مقيم در اورژانس، 
ارتقاي ويزيت و افزايش زايمان طبيعي را ش��اهد 
باش��يم. وي با تأكيد بر اينكه درآمد پزشكان از تير 
92 تا 94، 1.2 برابر شده است، گفت: از هزار و 100 
عضو هيئت علمي دانشگاه علوم پزشكي تهران 600 
نفر آنها تمام وقت غيرجغرافيايي هستند و 500 نفر 
تمام وقت جغرافيايي، به اين معنا كه آن 600 نفر 
تمام مدت در دانش��گاه و بيمارستان هاي دانشگاه 
حضور دارند.  جعفريان تأكيد كرد: متوسط كارانه 
پرداختي ما به اين 110 نفر 11 ميليون و 200 هزار 
تومان در ماه است كه تمام وقت هاي غيرجغرافيايي 
17ميليون توم��ان و تمام وقت ه��اي جغرافيايي 

7ميليون تومان دريافت مي كنند. 
رئيس دانش��گاه علوم پزش��كي تهران با خنده دار 
توصيف كردن بح��ث پرداخت كارانه 100ميليون 
توماني گفت: آنهايي كه اي��ن اعداد را مي گويند به 
ما توضيح دهند ك��ه دقيقاً كجا اين مق��دار كارانه 
پرداخت شده اس��ت. ما به 37 درصد هيئت علمي 
خود كه ش��امل 400 نفر مي ش��وند زير 5 ميليون 

تومان در ماه پرداخت مي كنيم. 

 دبي��ركل اتحادي��ه انجمن هاي اس��لامي دانش آم��وزان از برپايي 
نمايشگاه هاي »مدرس��ه انقلاب« در 3هزار و 500 مدرسه متوسطه 
دوم خبر داد. حامد علامتي اظهار داش��ت: اين اتحاديه دو مأموريت 
اصلي »جريان سازي« و »نيروس��ازي« را در صدر فعاليت هاي خود 
دارد. بر همين اس��اس نمايشگاه هاي مدرس��ه انقلاب ذيل مأموريت 
اصلي اتحاديه برگزار مي شود و اهداف آن شامل »ارتقاي سطح انگيزه 
و تعلق نوجوانان نس��بت به جبهه حق در تقابل باطل«، »آشناسازي 
دانش آموزان با شخصيت و آرمان هاي امام خميني)ره( و رهبر معظم 
انق��لاب«، »تقويت روحيه انقلاب��ي و انگيزه دانش آموزان نس��بت به 
پيگيري آرمان هاي مل��ي و جهاني و تمدن نوين انقلاب اس��لامي«، 
»برانگيختن خلاقيت و توانمندي دانش آموزان در عرصه هاي مختلف 
فرهنگي و اجتماعي« و »هم افزايي و همكاري دانش آموزان در سطح 

تشكل هاي دانش آموزي« است. 
  رئيس دانش��گاه علوم پزش��كي تهران 
با بي��ان اينكه در يك ج��اده اي كه هر روز 
تصادف مي ش��ود بايد جاده را درست كرد 
نه اينكه بيمارستان بسازيم، درباره خالي 
نبودن تخت هاي بيمارس��تاني گفت: 20 
درصد بيماران رواني م��ا حداقل خدمت 
كافي را درياف��ت مي كنند. علي جعفريان 

با بيان اينكه بعد از طرح تحول نظام س��لامت تقريب��اً تخت خالي در 
بيمارستان هاي مان نداريم، گفت: البته به جز بيمارستان رازي كه در 
حوزه پوست فعاليت مي كند و ميزان بستري آن زياد نيست. به طوري 
كه بر اساس آمار يك ميليون نفر در س��ال به اورژانس هاي ما مراجعه 

مي كنند و 260 هزار بستري نيز داريم. 
   رئيس كميته ميراث فرهنگي ش��وراي ش��هر تهران از حل نشدن 
مش��كل نش��ت آب به برج آزادي خبر داد. احم��د حكيمي پور گفت: 
جلسات زيادي در خصوص تعميرات اساسي اين برج برگزار كرديم و 
قرار شد كه بازسازي اساسي اين برج تا دي ماه به اتمام برسد، اما مجدداً 
شاهد هستيم كه احتمال ترك برداشتن كارهاي انجام شده وجود دارد 

و مشكل نشت آب حل نشده است. 
  رئيس مركز مديريت بيماري هاي واگير وزارت بهداشت احتمال وقوع 
موج دوم آنفلوآنزا را تكذيب كرد. دكتر محمدمهدي گويا گفت: هنوز 
شواهدي در اين زمينه نداريم. اگر موج دومي بخواهد در كشور شروع 
شود ما مي توانيم آن را پيش بيني كنيم. اگر با اطلاعات همه گيرشناسي 
خود توانستيم به چنين يقيني برس��يم، بلافاصله خطر آن را به مردم 
اطلاع مي دهيم. وي همچنين وضعيت حال حاضر آنفلوآنزا در كشور 
را مساعد توصيف كرد و گفت: در حال حاضر موارد بيماري به حداقل 
رسيده است و از اين لحاظ نگراني نداريم. اگر موجي بخواهد شروع شود 

در خصوص آن اطلاع رساني مي كنيم. 
  وزير آموزش و پرورش با بيان اينكه تربيت تكنسين يكي از خلأهاي 
امروز جامعه كار است و با كمبود تكنسين در بازار كار مواجهيم، اظهار 
كرد: با امضاي تفاهمنامه با دانشگاه جامع علمي كاربردي به دنبال ايجاد 
همبستگي بين خروجي هاي آموزش و پرورش و ورودي هاي دانشگاه 
با هدف تربيت تكنسين هستيم. علي اصغر فاني بيان كرد: معتقديم اگر 
بتوانيم آموزش و پرورش را با ساير دستگاه هايي كه به نحوي مي توانند 
مكمل فعاليت هايش باش��ند متصل كنيم مي تواني��م مأموريت هاي 

آموزش و پرورش را بهتر به نتيجه برسانيم. 

تخريب هاي زيست محيطي 
فرش قرمزي براي ورود »زيكا«

چند روزي اس��ت كه در ش��بكه هاي اجتماعي خبري در مورد ورود 
ويروس »زيكا« به ايران دست به دست مي چرخد. شايعه اي كه توانسته 
آنقدر جان بگيرد كه روز گذشته قائم مقام وزير بهداشت را به واكنش 
وادارد. تا جايي كه روز گذشته ايرج حريرچي اعلام كرد »هيچ ايراني به 

ويروس زيكا مبتلا نشده است.«
در مورد زيكا بايد گفت اين بيماري از سال 1945 در يكي از جنگل هاي 
آفريقا كشف شد و در طول 60 سال اخير در مناطق جنوبي و استراليا 
پيش رفته اس��ت و اخيراً اين ويروس در امريكاي جنوبي نيز مشاهده 

شده است. 
ويروس زيكا از يك نوع حشره منتقل مي شود و هنوز انتقال  آن از انسان 

به انسان ثابت نشده است. 
اخبار حكايت از آن دارن��د كه هم اكنون اين وي��روس در خاورميانه و 
آفريقاي شمالي ديده نشده است كما اينكه عوامل آن در برخي از نقاط 
ايران وجود دارد كه نوعي پشه و حشره است و اگر تاكنون اين ويروس 
مورد توجه قرار نگرفته به دليل آن بوده ك��ه ابتلايي از اين ويروس در 

كشور نداشته ايم. 
حشره اي كه عامل انتقال زيكا به شمار مي آيد، زياد نيست و اين مسئله 
نقطه مثبت در ش��يوع اين بيماري به ش��مار مي آيد. كما اينكه علائم 
بيماري اين ويروس نيز ابتلا به كوفتگي اس��ت و شواهدي از كوچك 
شدن مغز نوزادان بر اثر ابتلا به اين ويروس در امريكاي جنوبي و برزيل 
گزارش شده ولي هنوز ثابت نشده است كه دقيقاً اين مشكل به دليل 

ويروس زيكا بوده يا نه. 
اما نكته اي كه باعث ش��ده تا ش��ايعات در مورد ورود اي��ن ويروس به 
كشور قدرت بگيرد، اين است كه كارشناس��ان معتقدند تخريب هاي 
زيست محيطي موجب آلوده شدن انسان ها به ويروس زيكا و گسترش 
انفجاري آن در قاره امريكا شده اس��ت؛  تخريب هايي كه متأسفانه در 
حال حاضر در ايران با سرعت و شدت زيادي در حال پيشروي است و 

نگراني ها را در اين زمينه بالا برده است. 
بر پايه همين گزارش، قطع درختان عاملي اس��ت كه ساكنان مناطق 
آلوده را در تماس با ويروس زيكا قرار داده و همچنين رش��د شهرها و 
افزايش تولي��د زباله ها، فاكتورهاي مهم در تكثير س��ريع اين ويروس 

هستند. 
كارشناس��ان احتمال مي دهند كه اين ويروس با بروز نارس��ايي هاي 
مادرزادي در هزاران ن��وزاد در برزيل و افزايش م��وارد ابتلا به عارضه 
ميكروسفالي ارتباط داشته باشد.  از سال گذشته ميلادي )2015( و 
مشاهده اولين مورد ابتلا به ويروس زيكا در برزيل، اين ويروس به 23 

كشور و منطقه در قاره امريكا گسترش يافته است. 
همچنين نيمي از جمعي��ت جهان در مناطقي زندگ��ي مي كنند كه 
پشه هاي ناقل اين بيماري به شكل فراگير وجود دارند و سازمان جهاني 
بهداشت )WHO( هش��دار داده كه احتمال مي رود به زودي تعداد 

مبتلايان به اين بيماري در قاره امريكا به 4ميليون نفر برسد. 
بر همين اساس مقامات چندين كشور امريكاي لاتين از زنان درخواست 
كردند تا بارداري خود را به تأخير بيندازند. همچنين كارشناسان سازمان 
جهاني بهداشت اعلام كرده اند كه اين ويروس مي تواند به بخش هايي 
از آسيا، آفريقاي سياه و حتي جنوب اروپا هم گسترش يابد.  در همين 
رابطه روزنامه اينديپندنت، به نقل از پروفس��ور »آمي ويتور« اس��تاد 
دانشگاه فلوريدا نوشت: »ظهور و گسترش اين ويروس با فرسايش ها و 
تخريب هاي زيست محيطي مرتبط است. چنين بيماري هايي معمولاً 
در چرخه بسته حيوانات و پشه ها باقي مي مانند تا اينكه از طريق عوامل 
تداخلي و تأثيرگذار همچون قطع درختان از اين چرخه خارج شده و در 

نتيجه بين انسان ها گسترش مي يابند.«
به هر حال زيكا نيز مانند صدها ويروس ديگر كه طي س��ال هاي اخير 
با شايعه وارد كشور ش��ده و بعد از چند وقت قربانيان شان را به جامعه 
تحميل كردند، در حال حاضر در حد يك شايعه است اما شايد »باشد 

چيزكي كه مردم مي گويند، چيزها!«

اجراي طرح ويژه انضباط شهري 
در ميادين پايتخت 

ترافيك، بافت متراكم و بساط گستران و دستفروشان در بسياري از 
ميادين پايتخت تبديل به معضلي شده است كه در آن انواع و اقسام 
آس�يب هاي اجتماعي به صورت پنهان و آش�كار س�امت شهري 
ش�هروندان و عابران را تهدي�د مي كند. بر اين اس�اس مدير عامل 
شهربان از اجراي مرحله دوم طرح ويژه انضباط شهري در ميادين 
و 20 نقطه شهري با هدف ساماندهي اين ميادين و مكان ها خبر داد. 
شلوغي ناشي از تردد ش��هروندان از ميادين سبب ش��ده است عده اي 
از اين فرصت استفاده كرده و دس��ت به هركاري بزنند. دستفروشان و 
بساط گستران و سد معبركنندگان و بعضاً افراد خلافكار در اين مكان هاي 
شلوغ از فرصت استفاده كرده و امنيت و آرامش شهري را بر هم زده اند 
كه به نوعي انضباط شهري را تحت الشعاع قرار داده اند. در حقيقت اين 
مكان ها به دليل ماهيت ذاتي خود محل توزيع سفرهاي درون شهري و 
گاه برون شهري به حساب مي آيند اما به دليل متراكم بودن بافت و نبود 
فضاي مناسب بر آشفتگي ش��هري افزوده اند. بر اين اساس مديرعامل 
شركت شهربان از انجام ضربتي اين طرح در بيش از 20 نقطه شهر تهران 
كه معابر آلوده به دستفروشي دارند خبر داد و گفت: با توجه به نزديك 
ش��دن روزهاي پاياني س��ال و ترافيك خيابان ها و معابر، اين طرح را با 
شدت و قدرت ادامه خواهيم داد. ابوالقاسم چيذري اجراي مرحله دوم 
طرح ويژه انضباط ش��هري را از ميادين هفت تير و تجريش عنوان كرد 
و افزود: اين طرح با همكاري مناطق 6 ، يك و يگان حفاظت شهرداري 

تهران انجام مي شود. 
وي گفت: پس از اجراي موفق مرحله اول طرح ويژه انضباط شهري در 
محدوده بازار تهران، مرحله جديد را ب��ا همان صلابت در اين دو ميدان 
بزرگ شهر آغاز نموديم و تمام سعي و تلاش خود را خواهيم كرد كه تا 
قبل از شروع طرح استقبال از بهار با معابري پاك و منزه از دستفروشي از 

بهار طبيعت استقبال كنيم. 
مديرعامل شركت شهربان افزود: پس از پاكسازي معابر از بساط گستران، 
اين نقاط را به ص��ورت پاكيزه تحويل مناطق خواهن��د داد و پس از آن 
مديريت اين نقاط برعهده ش��هرداري هاي مناطق است. پيرو سياست 
مديريت شهري قطعاً تمييز دادن بساط گستران نيازمند را از سودجويان، 

در تمام اين عمليات ها مدنظر قرار خواهيم داد. 
بر اين اس��اس انتظار مي رود ميادين نه به صورت مقطعي بلكه با در نظر 
گرفتن مسائل فرهنگي و اجتماعي س��اماندهي شوند تا شاهد انضباط 

شهري كه شايسته شهروندان است، باشيم. 

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
   گزارش يك

مديرعامل سازمان بيمه سامت ايران خبر داد
داروهاي جديد وارد ليست بيمه مي شوند

مديرعامل سازمان بيمه سامت ايران با اعام اينكه اقام دارويي 
مشمول بيمه ايرانيان از 271 قلم در ابتداي طرح تحول به 436قلم 
رس�يده اس�ت، اظهار كرد: توس�عه خدمات بيمه اي را در س�ال 
آينده دنبال مي كنيم و در صورت تصويب در ش�وراي عالي بيمه، 
داروهاي جديدي به ليست سازمان هاي بيمه گر افزوده خواهد شد. 
محمدجواد كبير با اشاره به اقدام مهم سازمان بيمه سلامت در خصوص 
تحت پوشش بردن افراد فاقد حمايت هاي بيمه اي كه عمدتاً از اقشار 
ضعيف جامعه بودند، اظهار كرد: اين گام بزرگ در ارتقاي سلامت كشور 
بر اساس تكليف قانوني بند ب ماده 38 قانون برنامه توسعه انجام شد. 

وي افزود: بر اين اس��اس مي توان گفت در حال حاض��ر حدود 41ميليون 
نفر از مردم داراي بيمه سلامت هس��تند كه نيمي از جمعيت كشور را در 
برمي گيرد.  مديرعامل سازمان بيمه س��لامت ايران همچنين با اشاره به 
جمعيت بيمه شدگان روس��تايي گفت: اكنون 23ميليون نفر روستايي و 
حدود 4ميليون و 500 هزار نفر در شهرهاي زير 20 هزار نفر و بخشي ديگر 
در مناطق حاشيه كشور از خدمات بيمه سلامت استفاده مي كنند.  كبير 
ادامه داد: با رش��د 460درصدي اعتبارات بخش بيمه درماني روستاييان 
طي دو س��ال اخير روبه رو بوديم و در حال حاضر بيش از 6هزار پزشك در 
واحدهاي بهداشتي و درماني روستايي، عشايري و شهرهاي زير 20هزار 
نفر كش��ور ارائه خدمت مي كنند.  وي در ادامه با اعلام اينكه اقلام دارويي 
مشمول بيمه ايرانيان از 271 قلم در ابتداي طرح تحول به 436 قلم رسيده 
است، اظهار كرد: توسعه خدمات بيمه اي را در سال آينده دنبال مي كنيم 
و در صورت تصويب در ش��وراي عالي بيمه، داروهاي جديدي به ليس��ت 

سازمان هاي بيمه گر افزوده خواهد شد.

رئيس سازمان بهزيستي كشور خبر داد
موافقت مجلس براي تصويب لايحه »حمايت 

از حقوق معلولان« در كميسيون بهداشت
رئي�س س�ازمان بهزيس�تي كش�ور ضمن اع�ام اينك�ه لايحه 
حمايت از حق�وق معلولان در اختيار كميس�يون بهداش�ت قرار 
خواهد گرف�ت و مصوب�ات اين كميس�يون قابليت اج�را خواهد 
داش�ت، از دريافت موافقت مجلس در اين رابطه خب�ر داد كه در 
احكام برنامه شش�م و بودجه 95 اين قانون وجود داش�ته باشد. 
انوشيروان محس��ني بندپي گفت: يكي از مشكلات جامعه امروز بحث 
معلوليت هاست. يك ميليون و 200 هزار معلول ثبت شده در بهزيستي 
داريم كه ح��دود 42 درصد آنها معل��ول جس��مي و حركتي، حدود 
25درصد معلول ذهني، 14 درصد ناشنوا، 10 درصد نابينا و حدود 7 تا 

8درصد بيماران رواني مزمن هستند. 
وي با اش��اره به حمايت هاي تخصصي و پيش��گيرانه بعد از تولد از 27 
ميليون ك��ودك اظهار ك��رد: هدف گذاري ما در خص��وص غربالگري 
ش��نوايي مربوط به كودكان زير يك س��ال بوده اس��ت ك��ه آن را در 
استان هايي از كشور اجبار و الزامي كرديم. به  رغم اينكه در قانون احكام 
برنامه ششم نيامده اما درصدد هستيم اين اجبار و الزام براي غربالگري 
كودكان زير يك س��ال در برنامه شش��م توس��عه را بگنجانيم تا فرد با 

معلوليت وارد مراحل بعدي زندگي اش نشود. 

حوريه ملکی

زهرا چيذري 
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